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Vláda schválila návrh na změnu stavebního zákona 
Vláda schválila návrh novely stavebního zákona, která má například změnit postavení veřejnosti 

ve stavebním řízení. Lidé budou moci připomínkovat návrhy územních plánů už v takové fázi 
úředního procesu, kdy to dosud možné nebylo. Změna má posílit také pozici vlastníků pozemků 
dotčených územním plánem. Dosud mohou námitky vůči připra-
vovaným územním plánům uplatnit jen majitelé pozemků a 
staveb dotčených návrhem veřejně prospěšných staveb, veřejně 
prospěšných opatření a zastavitelných ploch. Nově budou moci 
námitky vznášet všichni vlastníci pozemků a staveb, kterých se 
navrhované řešení územního plánu týká. 

Legislativní rada vlády do návrhu prosadila i úpravu postavení 
autorizovaných inspektorů. Jejich rozhodnutí totiž může nahradit 
klasické stavební řízení. „Nově se navrhuje, aby certifikát vysta-
vený autorizovaným inspektorem byl zveřejněn na úřední desce 
stavebního úřadu v místě stavby na 30 dnů a aby během následu-
jících 15 dnů byla dána možnost pro podání případných námitek 
proti vydanému certifikátu těmi osobami, které by jinak byly 
účastny stavebního řízení, pokud by se vedlo,“ sdělil náměstek ministra pro místní rozvoj Miroslav 
Kalous. Smyslem novely zákona je podle MMR odstranění nedostatků nynější normy a postupná 
deregulace v oblasti stavebního práva. Cílem má být urychlení, zjednodušení a zlevnění přípravy a 
povolování staveb rozšířením okruhu staveb nevyžadujících územní rozhodnutí nebo stavební 
povolení. 

České stavebnictví má ve střední Evropě nejhorší výhled 
České stavebnictví na tom bude pravděpodobně letos i v roce 2013 ze zemí visegrádské čtyřky 

nejhůř. Evropské odborné sdružení Euroconstruct odhaduje letošní pokles tuzemského odvětví na 
4,1 procenta. Nejvýkonnější Polsko bude naopak zhruba o stejnou hodnotu růst. Vyplývá to z nej-
novější prognózy Euroconstructu. V 
celoročních výsledcích za rok 2011 
vykáže podle odborného odhadu nej-
hlubší propad odvětví ve středoevrop-
ském regionu Maďarsko. Od letošního 
roku zaujme spodní příčku pravděpo-
dobně ČR. Pro rok 2013 předpovídá 
Euroconstruct zmírnění poklesu tu-
zemského stavebnictví na 0,3 procen-
ta. Růst tuzemského stavebnictví prav-
děpodobně přijde až v roce 2014, kdy 
odvětví podle odborníků poroste o 1,8 
procenta. Na špici výkonu se v letech 
2013 a 2014 dostane ve střední Evropě 
Slovensko, odhaduje Euroconstruct. 

V rámci celé Evropy očekává odborné sdružení odklad oživení ve stavebnictví kvůli hospodářské 
krizi o rok. „Výhled ekonomického růstu pro rok 2012 se jednoznačně zhoršil, a to s ohledem na 
dramatické zpřísňování rozpočtových politik a pokles důvěry,“ uvedli odborníci. Ani očekávaný 
růst odvětví v letech 2013 a 2014 ale stavebnictví nevrátí na hodnoty před vypuknutím krize. 

Více ve Staviteli č. 2/2012. 

Odboráři žádají zvýšení mezd 
Odboráři ve stavebnictví chtějí, aby se minimální mzdové tarify zaměstnanců na tuzemských 

stavbách zvýšily v roce 2012 o pět procent. Požadavek odborářů je vyšší než letošní očekávaná 
inflace. Podle prognózy České národní banky celková inflace v roce 2012 dočasně vzroste těsně 
pod tři procenta v důsledku zvýšení spodní sazby daně z přidané hodnoty. Současné mzdové tarify 
platí na úrovni odvětví do 31. března 2012. 

Průměrný evidenční počet zaměstnanců ve stavebních podnicích s 50 a více zaměstnanci se v 
říjnu podle Českého statistického úřadu meziročně snížil o 8,5 procenta. Průměrná měsíční nomi-
nální mzda těchto pracovníků meziročně vzrostla o 1,1 procenta na 29 851 korun, uvedli statistici. 

V loňském druhém čtvrtletí zaměstnávalo stavebnictví v Česku včetně živnostníků kolem 433 
000 osob, na konci loňského roku v odvětví pracovalo zhruba 465 000 pracovníků. 
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Imosu Brno klesl meziročně zisk o téměř 30 procent 
Stavební společnosti IMOS Brno v účetním ob-

dobí do 31. března 2011 klesl meziročně zisk o 
téměř 30 procent na 359 milionů korun. Firmě se 
snížily i tržby z 5,8 miliardy korun na 4,2 miliardy. 

Zisk společnosti se vrátil téměř na úroveň roku 
2008, kdy činil 377 milionů korun. „Dosažené 
výsledky nám zajistily, že naše firma nadále setrvá-
vá na špičce českého stavebního trhu,“ uvedl gene-
rální ředitel společnosti Oldřich Štercl. 

Zisk firmy dosud pravidelně rostl. V roce 1999 
Imos vydělal přes pět milionů, v roce 2003 to bylo 
129 milionů, v roce 2007 již 235 milionů. Nyní jí 
zisk klesl, snížil se i počet zaměstnanců. 

Sekyra Group se loni vrátila k zisku 
Developerská skupina Sekyra Group se loni přehoupla ze ztrát způsobených realitní krizí k zis-

ku. Zatímco v roce 2009 společnost prodělala 290 milionů korun, za loňský rok čeká konsolidova-
ný zisk 135 milionů. „Loňský rok považujeme za velmi úspěšný, prodeje bytů byly nejlepší za 
uplynulé tři roky,“ řekl majitel skupiny Luděk 
Sekyra. Důvodem je podle něj lepší dostup-
nost hypoték a rozhodnutí vlády o zvýšení 
DPH. „Řada potenciálních kupců se rozhodla 
byt koupit dřív, než daň stoupne. V klíčových 
projektech, jako je Belarie nebo Korunní, 
loňské prodeje překročily naše očekávání,“ 
řekl Sekyra. V obou lokalitách loni skupina 
prodala byty za 950 milionů korun, musela je 
ale zlevnit zhruba o čtvrtinu. Sekyra group za 
poslední dva roky značně zeštíhlila. Objem aktiv skupiny klesl z předloňských 7,5 na pět miliard 
korun. Počet zaměstnanců se snížil o 40 procent na 40 lidí, skupina zjednodušila vnitřní strukturu, 
odprodala několik velkých projektů a zcela se stáhla z Ruska a ze Slovenska. „Chceme se koncent-
rovat výhradně na naše projekty v Praze. Právě Praha je spolu s Varšavou považována za jediný 
perspektivní trh pro realitní investice ve střední a východní Evropě,“ dodal Sekyra. 

Berger Bohemia udržel obrat 
Největší západočeské stavební firmě Berger Bohe-

mia a.s. se loni i přes velkou krizi oboru podařilo 
udržet tržby zhruba na předloňském objemu 1,9 mili-
ardy korun. Propad státních zakázek nahradily stavby 
bytů, hal a obchodních center od privátních investorů, 
řekl generální ředitel Zdeněk Pilík. „Stavebnictví má 
poměrně velkou setrvačnost, takže na nás krize doleh-
la s dvouletým zpožděním. Letošní rok je první, kdy 
jsme zaznamenali větší propady ve státních zakáz-
kách do infrastruktury. Nové další zakázky se nevy-
psaly od roku 2009 a letos doběhla většina staveb 
silnic a železnic,“ uvedl. 

Kromě soukromých investorů pomohly také kraje, které připravily projekty a zajistily financová-
ní. Podnik loni inkasoval z pozemních staveb 60 procent obratu, zbytek z inženýrského stavitel-
ství. Přitom ještě v roce 2008, před krizí, byl poměr obrácený, i když tehdy měl podnik vyšší obrat 
2,3 miliardy Kč. 

Metrostav chce ovládnout BES 
Metrostav chce převzít kontrolu nad bene-

šovskou firmou BES s.r.o. Plánovanou fúzí se 
začal zabývat Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže. Těsně před Vánoci úřad zahájil správ-
ní řízení.  

Společnost BES sídlí v Benešově a zabývá 
se především kompletní výstavbou komunika-
cí a silnic včetně inženýrských sítí. Staví také 
hřiště. BES vlastní rozsáhlé technické zázemí 
na Benešovsku a Příbramsku, které zahrnuje 
vlastní lomy, obalovny asfaltových směsí, 
výrobnu betonových směsí a další objekty 
nutné pro stavební činnost. 

Tendr na dostavbu Temelína bude menší 
Výběrové řízení na dostavbu jaderné elek-

trárny Temelín bude menší a bez slev. V tend-
ru se sice formálně stále počítá se dvěma blo-
ky v jihočeské jaderné elektrárně i s opcí na 
stavbu dalších tří bloků v Evropě, generální 
ředitel společnosti ČEZ Daniel Beneš ale řekl, 
že opce už fakticky není reálná. To znamená, 
že ČEZ nemůže díky zakázce na více bloků 
dosáhnout množstevní slevy. 

Pozastavený prodej zámku v Přerově nad Labem 
Český rozhlas (ČRo) pozastavil prodej zám-

ku v Přerově nad Labem. Vedle zájemce o 
budovu, kterým je redaktor České televize 
před rokem 1989 Martin Švehla, bude jednat i 
se zástupci Středočeského kraje. 

Hodně povolaných, jeden vyvolený 
Výhodný úvěr od státu na výstavbu nájem-

ních bytů loni dostala jediná firma. Stát jí 
půjčí deset milionů korun. Ostatní uchazeči 
letos neuspěli, celkem žádali 470 mil. Kč. 

Krupička končí 
Ředitel divize rozvoje Pražské vodohospo-

dářské společnosti Petr Krupička byl převeden 
na nižší pozici, neboť mohl být jedním z obvi-
něných v kauze přijetí úplatku 1,6 mil. Kč. 

Souboj o obří zakázku na depo MHD v Plzni 
Plzeňská skupina Škoda Transportation a 

pražský Metrostav se ucházejí o stavbu i pro-
vozování depa pro trolejbusy a autobusy v 
Plzni. Obří zakázka na 29 let přijde podle 
odhadů na 13,6 miliardy korun. Oba soutěži-
telé předloží Plzeňským městským dopravním 
podnikům (PMDP) nabídku do 6. února. 

CPI dokončila nákup budovy Živnostenské banky 
Realitní skupina CPI dokončila nákup histo-

rické budovy bývalé Živnostenské banky v 
centru Prahy Na Příkopě. Za kancelářský 
objekt zaplatila přes 890 milionů korun. 

D8 má stavební povolení, čeká se na odvolání 
Zbývající úsek dálnice D8 přes České stře-

dohoří má konečně stavební povolení. Ještě 
ale není platné a minimálně měsíc se bude 
čekat na případná odvolání odpůrců stavby. 

Dům v Revoluční má být branou do města 
Spory mezi odborníky vyvolává projekt 

Novomlýnská brána, který architekti navrhují 
do centra Prahy na konec Revoluční ulice. 
Měl by zakončit ulici a stát se jakousi branou 
do středu města směrem od řeky. Podmínkou 
jeho vzniku je ale demolice starého domu. 

Obce trpí kvůli blokacím majetku církví 
Komplikace při stavbě nových kanalizací a 

další infrastruktury, blokování výstavby rodin-
ných domů a jiných záměrů, nemožnost získat 
dotace na stavby, budovy či chátrající památ-
ky - to patří mezi problémy, který mají samo-
správy kvůli blokovanému církevnímu majet-
ku. Velké potíže se svým rozvojem má nejmé-
ně 500 obcí a měst, padesátka svoji situaci 
označuje přímo za katastrofální. 
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Oprava vily Tugendhat vrcholí 
Stavbaři a odborníci na památkovou péči 

završují restaurátorské práce ve vile Tugend-
hat. Aktuálně se věnují například obložení 
vnějšího schodiště, které vede z objektu do 
zahrady. 

Za D47 padají hlavy 
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) odvolalo z 

funkce vedoucího oddělení správy dálnic Brno 
kvůli zvlněné dálnici D47. Problémů na dálni-
ci D47 u Ostravy je více. ŘSD si zadalo další 
posudky a bude prověřovat další lokality. Ško-
dy jdou do stamilionů korun. 

SMP CZ chce převzít Arko Technology 
Akciová společnost SMP CZ, významný 

stavitel mostů, chce převzít kontrolu nad br-
něnskou firmou Arko Technology, která se 
věnuje hlavně vodohospodářským stavbám. 
Plánovanou fúzí se už začal zabývat Úřad pro 
ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS). 

EU potvrdila dotace na opravu železnice 
Projekt obnovy železniční trati z Českých 

Budějovic na hranice s Rakouskem do Horní-
ho Dvořiště má potvrzené evropské dotace. 
Činí 841,5 milionu korun z celkové částky 
zhruba 1,5 miliardy korun. 

V centru Olomouce je 25 rizikových domů 
Počet potenciálně nebezpečných domů v 

centru Olomouce, na které upozornili kontro-
loři stavebního úřadu, narůstá. Na konci loň-
ského listopadu jich bylo deset, nyní 25. Kont-
roloři se pustili do revize domů po tragédii, při 
níž loni v říjnu v ulici 8. května pod zřícenou 
štítovou zdí zemřela žena. 

Na pravém břehu je hotova cyklostezka 
Písečné pláže i bludné kameny budou moci 

obdivovat turisté na nové cyklostezce, která 
byla koncem roku dokončena u Lipna. Měří 
šest kilometrů a je vůbec první cyklostezkou 
na jeho pravém břehu. 

U svaté Anny v Brně pokračuje stavba ICRC 
Brněnská Fakultní nemocnice u svaté Anny 

se připravuje na zprovoznění první části Mezi-
národního centra klinického výzkumu (ICRC). 
Stavbaři letos dokončili hrubou stavbu kom-
plexu a osadili ji okny. Objekt by se měl ko-
laudovat v září. 

Spalovna odpadů v Komořanech má zelenou 
Stavební úřad v Mostě povolil postavení 

spalovny odpadů v areálu teplárny v Komořa-
nech. Námitky ekologických sdružení Duha a 
Arnika zamítl, investor teď může získat sta-
vební povolení. Pálit se má v Komořanech od 
roku 2015 ročně 150 000 tun smetí. 

Plzeň připravuje novou tramvajovou trať 
Plzeň chce postavit dvoukilometrovou tram-

vajovou trať k průmyslové zóně Borská pole, 
kam denně směřují tisíce zaměstnanců a stu-
dentů Západočeské univerzity. Jde o stavbu za 
700 milionů korun. Radnice ji chce zahájit co 
nejdříve, tedy v roce 2013. 

Developeři se pokoušejí přizpůsobit trhu 
Rezidenční trh mění priority, říká Ing. Karel Týc, člen předsta-

venstva M&K Development, a.s., která se společně s finanční 
skupinou Natland Group podílí na projektu Čakovický park. 

 
Je pravda, že se zájem kupujících začíná obracet k bytům mini-

málně 2 kk a větším a jak jste na to zareagovali? 
Ano, celkově můžeme potvrdit tento trend. Je to dáno tím, že o 

nové byty mají nejvíce zájem mladé páry, mladé rodiny s dětmi mají-
cí obvykle jedno dítě, či jedinci žijící sami poptávající se po vlastním 
bydlení. I tito „singles“, jak se jim obecně říká, se poptávají po bytech 
2 kk, když se mají rozhodnout pro vlastní bydlení, neb počítají v budoucnu s tím, že sami nezůsta-
nou. My na tento trend v projektu Čakovický park již myslíme a co se týče velkosti našich bytů, 
tak v projektu převažují právě již zmíněné byty 2 kk či 2+kk a tyto naše jednotky 2+kk jsou ještě 
navíc tak flexibilní, že jednoduchou úpravou jsme schopni, na přání klienta jednoduše upravit na 
3+kk. Takže i rodiny s dětmi můžou mít 3+kk za cenu 2+kk. 

Ceny stavebních prací za uplynulé dva roky klesly zhruba o třetinu. Zvýšili jste si svou 
marži, nebo prodáváte o třetinu levněji? 

Ceny jsme snížili tak, aby cenová nabídka odpovídala tomu, co komunikujeme, tedy aby v dané 
kategorii klient nalezl vždy nejvýhodnější byt v Praze. Navíc jsme upravili ceny nejvíce poptáva-
ných bytových jednotek na úroveň, která dle našeho názoru odpovídá poptávce. V první etapě se 
skutečně o marži, vzhledem k výši investice, nedá de facto hovořit. 

Jste připraveni začít stavět domy s téměř nulovou spotřebou energií tak, jak to bude vyža-
dovat EU od ČR již za sedm let? Co to bude pro vás znamenat přizpůsobit se této legislativě 
a jak se to projeví v konečných cenách? 

Náš projekt samozřejmě splňuje a bude splňovat předepsané normy a to i s tím, abychom drželi 
své slovo o nejvýhodnějších – cenově dostupných bytech v Praze. Rozhodně tedy nepočítáme se 
zdražováním našich bytů. 

Stavebně (neberu-li v úvahu cenu peněz v čase) vyjde metr krychlový na 5,5 tisíc korun. To 
znamená, že m2 přijde maximálně na 13 tisíc korun. Prodáváte v průměru za více než 40 tisíc 
korun. Pracujete s 300% marží, nebo máte tak drahé peníze a pozemky? 

Jednoduchou matematikou zřejmě dojdete k tomuto číslu, ale to je opravdu jen matematika. Mu-
síte počítat přípravu projektu, dokumentaci, pozemky, budovanou infrastrukturu, náklady na mar-
keting a spousty dalších profesních záležitostí a podle mého názoru jsou naše byty nejvýhodnější v 
Praze. Plošně jsme snížili ceny bytů dle poptávky. Pokud bychom si například řekli, že většina 
rodin poptává byty do 3,5 mil. Kč, pak logicky byt 3 kk musí být v nabídce pod touto úrovní. U 
bytů 1 kk, vzhledem k počtu těchto bytů v projektu a zájmu o tuto kategorii, jsme k zásadní úpravě 
ceny nepřistoupili. Naopak jsme ale zvýhodnili takzvané flexibilní jednotky 2 kk, kde bylo možno 
realizovat i dispozici 3 kk. Bytové jednotky začínají na ceně 38 200 Kč/m2. 

Můžete nám popsat projekt ze stavitelského hlediska? Jaké jsou například použité materi-
ály v projektu Čakovický park? 

Všechny bytové domy v našem projektu mají charakter solitérních objektů zasazených do zeleně 
propojené se zámeckým parkem. Jednotlivé domy či bloky pak formují rozvolněné vnitrobloky a 
současně obklopují příjezdové ulice. Tím vytvářejí dva základní typy prostorů – prostory otevřené 
a uliční. Architektonicky jsou pak bytové domy navrženy s charakterem rozvolněné zástavby. Zá-
kladním prvkem architektury domů je hmotové, materiálové a barevné členění. Co se týká použi-
tých materiálů v projektu Čakovický park, tak například svislé nosné konstrukce jsou tvořeny 
kombinací železobetonových a cihelných stěn. Vodorovné nosné konstrukce jsou opatřeny monoli-
tickými, převážně bezprůvlakovými stropními deskami. Konstrukce pak bude doplněna o kročejo-
vou a tepelnou izolaci s roznášecí nosnou vrstvou anhydritu, na kterou budou položeny definitivní 
podlahy podle přání klienta. Nenosné zdivo v bytech je navrženo z cihelných keramických tvaro-
vek. V bytech budou na stěnách i stropech vápenosádrové omítky s bílou malbou. Železobetonové 
mezibytové stěny v běžných podlažích budou z každé strany opatřeny tepelně izolační omítkou tl. 
20 mm s vrchní vápenosádrovou omítkou tl.10 mm a vyhoví přísným hlukovým a tepelně technic-
kým nárokům. Dále můžeme zmínit příčky sklípků v suterénech, které jsou ze skořepinových beto-
nových tvárnic plně vyzděné a uzavřené a opatřené plnými dveřmi. 
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Přemysl Nikrmajer 
po svém téměř pětile-
tém působení ve spo-
lečnosti Soliditet (dříve 
Creditinfo) nastupuje 
na pozici Sales Ma-
nagera a přebírá tak 
vedení obchodního 
týmu Soliditet. Nikrma-
jer absolvoval Vysokou 
školu ekonomickou v Praze, obor podniková 
ekonomika a management. Ve společnosti 
Soliditet působil již od roku 2006 na pozici 
produktového manažera. Od roku 2009 pře-
vzal zodpovědnost za celé finančně-kreditní 
produktové portfolio, jeho inovace a strategic-
ké směřování do budoucna a to zároveň 
s podporou u nejvýznamnějších zákazníků. 

Peter Noack je zod-
povědný za zahraniční 
dceřiné společnosti 
developerské skupiny 
HOCHTIEF Solutions. 
Vystudovaný právník 
zodpovídá za budoucí 
mezinárodní angažmá 
skupiny HTP, ve které 
jsou sloučeny všechny 
developerské aktivity společnosti HOCHTIEF 
Solutions. Česká pobočka HOCHTIEF Deve-
lopment Czech Republic s.r.o. bude nadále 
vedena jednatelem Petrem Benešem. 

• Vady skryté a zjevné z pohledu soudního 
znalce 

Seminář se koná 19. 1. v Praze. Nejčastější 
závady a poruchy pozemních staveb doplněné 
příklady z dlouholeté praxe zkušeného soudní-
ho znalce a vysokoškolského pedagoga. Příči-
ny a důsledky těchto závad a jejich analýza na 
praktických příkladech. Více na stránkách 
http://www.studioaxis.cz/ 
• Seminář Dozory při provádění staveb pořá-
dá Nadace pro rozvoj architektury a stavitel-
ství, Václavské nám. 31, 11000 Praha 1 dne 
24. ledna od 9 hodin. Odborný seminář je 
určen pro střední a vyšší management inves-
torských, inženýrských, projektových a sta-
vebních organizací, pracovníky stavebních 
úřadů a dalších dozorových institutů. Přihláš-
ka je k dispozici na internetové adrese  
www.stavebniakademie.cz/course/898.html 
• Vzdělání zadarmo 

Společnost LB Cemix na počátku roku 2012 
zahajuje vlastní bezplatný vzdělávací program 
nazvaný „Cemix škola“ určený zejména pro 
odbornou veřejnost. Termíny, místa konání a 
jednotlivá témata jsou již nyní dostupná na 
www.cemix.cz v sekci Cemix škola. Na uve-
dené stránce je rovněž k dispozici jednoduchý 
on-line formulář pro rezervaci volných míst. 

Nová generace systému FibroLaser 
Společnost Siemens uvádí na trh novou generaci liniového 
systému FibroLaser pro detekci teploty. Třetí generace 
osvědčeného systém požární ochrany umožňuje zjistit místo 
nárůstu teploty ve snímacím kabelu dlouhém až 10 km, což 
je více než dvojnásobek dosavadního maxima. Současně lze 
kabel virtuálně rozdělit až na 1000 poplachových úseků, a 
dosáhnout tak ještě přesnější a rychlejší detekce místa otep-
lení, resp. ochlazení.  

Belgické lícové zdivo 
Belgické lícové cihly Beleta představují 
propojením aktuálního designu 
s generacemi prověřenou kvalitou a 
širokou variabilitou použití. Proto se 

dnes lícové zdivo stává stále častěji využívaným 
prvkem moderní architektury. Lícové zdivo, či pásky, 
však nemusí být využito jen v exteriéru, při stavbě 
nového či renovaci staršího domu. I malý prvek na 
fasádě dokáže oživit celkový vzhled domu, který 
využitím obkladu z lícového zdiva získá na eleganci. Široké možnosti využití nabízí tento materiál 
i pro interiér, k moderním a velmi působivým obkladům částí vnitřních stěn nebo interiérových 
stavebních a zařizovacích prvků (krbů, schodišť, říms apod.). Široká škála barevných odstínů, 
kterou cihly a pásky Beleta nabízejí, umožní zvolit nejvhodnější možnost, přímo na míru každého 
domu či interiéru.  

Obklad domu z cihelných pásků je možné realizovat 
i svépomocí, odvětrávaná fasáda z cihel je však reali-
začně náročnější a v případě nekvalitního provedení 
hrozí vznik vad nejen technologických, ale i estetic-
kých – na fasádě mohou vzniknout „vlny“,které po-
tom kazí celý dojem. Proto je vhodnější obrátit se na 
profesionály. Společnost Beleta, na rozdíl od konku-
renčních dodavatelů, nabízí i služby zkušených řeme-
slníků, specializovaných na práci s lícovým zdivem a 
cihelnými pásky. Nespornou výhodou je bezchybné 
provedení i pětiletá záruka, poskytované na práci. 

Fotografie jako nezpochybnitelný důkaz 
Společnost Software602 uvedla na trh aplikaci Software602 SecuPIX, která umožňuje vytvořit 

přímo v mobilním zařízení fotografii, o níž bude zřejmé a nezpochybnitelné, že nebyla pořízena 
ani pozměněna dodatečně. Aplikace je k dispozici pro operační systémy iOS (tedy pro iPhone a 
iPad) a Android (tedy konkurenční smartphony a tablety). 

Software SecuPIX usnadňuje zejména ty situace, kdy je dosud zapotřebí vytvářet protokol nebo 
jiný obdobný dokument a podepisovat jej svědky. 

S aplikací Software602 SecuPIX stačí k vytvoření nezpochybnitelného důkazu několik vteřin. 
Uživatel situace vyfotografuje tabletem nebo smartphonem, převede fotografii do formátu PDF a 
připojí k souboru kvalifikované časové razítko. 

3D, GPS a tiskové funkce aplikace AutoCAD WS 
Nová verze mobilní návrhové aplikace nabídne 3D spolupráci, polohové funkce a vzdálený tisk. 

Společnost Autodesk, lídr v oblasti 3D návrhového, konstrukčního a animačního softwaru, ozná-
mila nové funkce, které nabídne nová verze bezplatné webové a mobilní aplikace AutoCAD WS. 
Aplikace umožňuje zobrazovat, upravovat a sdílet projekty z aplikace AutoCAD na počítačích, 
webu i na mobilních zařízeních. 

 Uživatelé aplikace AutoCAD WS nově získají přístup k 3D interaktivním funkcím včetně mož-
nosti pracovat na mobilních zařízeních s 3D výkresy. AutoCAD WS bude podporovat GPS, čímž 
umožní sdílení a ukládání informací o geografické poloze v návrhových projektech. Nabídne též 
novou funkci Plot-to-Print pro okamžitý vzdálený tisk na jakékoli tiskárně s technologií HP ePrint 
včetně modelů řady DesignJet.  

Aplikace AutoCAD WS, s více než třemi miliony stažených kopií, podporuje lepší spolupráci 
mezi architekty, návrháři, konstruktéry i profesionály, kteří sami CAD nepoužívají. 
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